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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 1 Sammanträdets öppnande

Regionfullmäktiges ordförande hälsar fullmäktiges ledamöter, åhörare, medarbetare 
inom Region Örebro län och företrädare för massmedia välkomna till dagens 
sammanträde. 

Sammanträdet förklaras därefter öppnat. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 2 Upprop

Anteckning om närvaro sker enligt följande: 

Valkrets Örebro läns Södra (Askersund, Laxå, Hallsberg och Kumla 
kommuner): 
Erik Baecklund (M) 
Thomas Vuolo (M) 
Emilia Molin (C) 
Fredrik Askhem (L) 
Erica Gidlöf (KD) 
Andreas Svahn (S) 
Katarina Hansson (S) 
Rolf Karlsson (S) 
Frida Ahnér (S) 
Stefan Hven (S) 
Rolf Östman (V) 
Elin Jensen (SD) 
Oscar Lundqvist (SD) 
Greger Persson (SD) 
Anna Lundberg (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Västra (Karlskoga och Degerfors kommuner): 
Anna Nordqvist (M) 
Anna Ragén (M) 
Ola Karlsson (M) 
Nina Höijer (S) 
Patrik Renberg (S) 
Yvonne Nilsson (S) 
Malin von Wachenfeldt (V) 
Patrik Nyström (SD) 

Valkrets Örebro – Lekeberg: 
Sebastian Cehlin (M) 
Anna Stark (M) 
Kristian Berglund (M) 
Cecilia Askerskär Philipsson (M) 
Lennart Carlsson (M) 
Darko Spahic (M) 
Inger Högström-Westerling (M) 
Charlotta Englund (C) 
Frank Tholfsson (C) 
Anna Gunnarsson (C) 
Willhelm Sundman (L) 
Birgitta Malmberg (L) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

Behcet Barsom (KD) 
Håkan Stålbert (KD) 
Magnus Lagergren (KD) 
Joakim Carlsson (S) 
Margareta Borg (S) 
Torgny Larsson (S) 
Azra Prepic (S) §§ 1-18 
Jan Zetterqvist §§ 19-32 
Erik Röjare (S) 
Fredrika Jakobsen (S) 
Lennart M Pettersson (S) 
Birgitta Hultin (S) 
Viktor Tullgren (S) 
Carina Oskarsson (S) 
Farhan Mohammad (S) 
Irén Lejegren (S) 
Tommy Ahlberg (S) 
Jessica Carlqvist (V) 
Stefan Nilsson (V) 
Margareta Carlsson (V) §§ 12-32 
Jan Murman (SD) 
Bo Ammer (SD) 
Habib Brini (SD) 
Gunilla Fredriksson (SD) 
David Larsson (SD) 
Markus Allard (ÖrP) 
Peter Springare (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Norra (Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesbergs och Nora 
kommuner): 
Eric Viduss (M) 
Conny Ärlerud (M) 
Lars-Göran Zetterlund (C) 
Bo Rudolfsson (KD) 
Bernt Karlsson (S) 
Zaki Habib (S) 
Håkan Bergström (S) 
Katja Ollila (V) 
Tom Persson (SD) 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 3 Protokollsjustering

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   justering av protokollet sker på Regionkansliet, Eklundavägen 2 Örebro, den 19 
februari 2024, klockan 15.00 samt att ordföranden, Charlotta Englund (C) och 
Sebastian Cehlin (M) med Emilia Molin (C) och Anna Nordqvist (M) som ersättare 
ska justera protokollet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 4 Skrivelser till regionfullmäktige

Sammanfattning 
23RS12809 
Från Robert Stenberg med begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
regionfullmäktige och ersättare i regionfullmäktiges valberedning.  

23RS10857 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Emilia Molin (C) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Inga Ängsteg (C) i valkrets Örebro-Lekeberg, från och med 
den 13 december 2023 till och med den 14 oktober 2026, samt Torbjörn Ahlin (C) 
till ny ersättare i regionfullmäktige efter Emilia Molin (C) i valkrets Örebro-
Lekeberg, från och med den 13 december 2023 till och med den 14 oktober 2026. 

23RS13144 
Regionens revisorer har överlämnat revisionsrapporten Granskning av krisberedskap 
och civilt försvar. 

23RS13158 
Patientnämnden har överlämnat rapporten Skillnader i klagomål och synpunkter 
beroende på folkbokföring. 

24RS332 
Från Monika Klockars (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i Folktandvårdsnämnd. 

24RS527 
Från Nina Höijer (S) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 
styrelsen för Region Örebro läns förvaltnings AB. 

24RS114 
Synpunkter på tågbiljettpriserna från medborgare. 

24RS1088 
Från Lucas Holmberg (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i kulturnämnden. 

23RS3-280, 24R441-1 
Synpunkter från medborgare. 

24RS1033 
Regionens revisorer har överlämnat revisionsrapporten Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

24RS1301
Från Ingela Sundberg (M) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot 
i beredning för nära vård. 

24RS1488 
Från Ann-Katrine Jondelius (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i folktandvårdsnämnden. 

24RS1547 
Från Anna Blomquist (KD) med begäran om entledigande från uppdragen som 
ersättare i regionstyrelsen, ersättare i styrelsen Region Örebro läns förvaltnings AB 
och ledamot i Samordningsförbundet Finsam Sydnärke. 

Beslutsunderlag 
• Begäran om entledigande från politiska uppdrag från Robert Stenberg (ÖrP)
• Beslut om ny ledamot och ersättare i regionfullmäktige efter Inga Ängsteg (C)
• Revisionsrapport - "Granskning av krisberedskap och civilt försvar"
• Skillnader i klagomål och synpunkter beroende på folkbokföringskommun
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i

Folktandvårdsnämnden från Monika Klockars (M)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i styrelsen från

Nina Höijer
• Synpunkter och frågor till ledamöter i regionfullmäktige och ansvariga

tjänstemän inom kollektivtrafiken gällande prissättningsmodellen för tågresor
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i kulturnämnden

från Lucas Holmberg
• Begäran om allmän handling
• Bestridande av faktura samt begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling
• Revisionsrapport - Granskning av personal- och kompetensförsörjning
• Bilaga 1 revisionsrapport - Granskning av personal- och kompetensförsörjning
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i Beredning för

nära vård från Ingela Sundberg (M)

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Robert Stenbergs (ÖrP), Monika Klockars (M), Nina Höijers (S), Lucas 
Holmbergs (M), Ingela Sundbergs (M), Ann-Katrin Jondelius (M) och Anna 
Blomquist (KD) begärda entledigande, samt 

att   skicka relevanta skrivelser till valberedningen och Länsstyrelsen i Örebro län. 

Paragrafen är justerad 

Sida 10 av 85

Skickas till
Länsstyrelsen i Örebro län
Respektive organ
Regionkansliet, Staben Administration, juridik och säkerhet



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 5 Anmälan av interpellationer och frågor

Sammanfattning 
24RS591 
Rolf Östman (V) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande Andreas 
Svahn (S) om uppföljning av privata vårdgivare, bilaga § 5:1. 

24RS592 
Jessica Carlqvist (V) har ställt en interpellation till ordförande i hälso- och 
sjukvårdsnämnden Behcet Barsom (KD) om hur vi gör vården patientsäker för våra 
ME-patienter, bilaga § 5:2. 

24RS1087 
Erik Baecklund (M) har ställt en interpellation till ordförande i 
kollektivtrafiknämnden Nina Höijer (S) om språkkunskaper vid nyttjande av 
Närtrafik i Örebro län, bilaga § 5:3. 

24RS1264 
Willhelm Sundman (L) har ställt en interpellation till ordförande i servicenämnden 
Carina Oskarsson (S) om självcensur av konst i Region Örebro län, bilaga § 5:4. 

24RS1247 
Willhelm Sundman (L) har ställt en interpellation till ordförande i regionstyrelsen 
Andreas Svahn (S) om avtal med företag som bidrar till den ryska statskassan, bilaga 
§ 5:5.

24RS1249 
Willhelm Sundman (L) har ställt en interpellation till ordförande i 
folktandvårdsnämnden Kristine Andersson (S) om riktlinjer i Region Örebro län, 
bilaga § 5:6. 

24RS1236 
Sebastian Cehlin (M) har ställt en interpellation till ordförande i hälso- och 
sjukvårdsnämnden Behcet Barsom (KD) om en särskild mottagning för 
sexualbrottsutsatta, bilaga § 5:7. 

24RS1252 
Margareta Carlsson (V) har ställt en interpellation till Kristine Andersson (S) om rätt 
till tandvårdsstöd, bilaga § 5:8. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Rolf Östman (V) om uppföljning av privata vårdgivare
• Interpellation från Jessica Carlqvist (V) - Hur gör vi vården patientsäker för våra

ME-patienter?
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

• Interpellation till kollektivtrafiknämndens ordförande Nina Höijer om
språkkunskaper vid nyttjande av Närtrafik i Örebro län

• Interpellation - självcensur av konst i Region Örebro län
• Interpellation - avtal med företag som bidrar till den ryska statskassan
• Interpellation -riktlinjer i Region Örebro län
• Interpellation - Angående regionfullmäktiges beslut om en särskild mottagning

för sexualbrottsutsatta
• Interpellation - rätt till tandvårdsstöd

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   interpellationerna får ställas. 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 5:1 
Interpellation – Region Örebro län 

2024-01-17 

Interpellation till regionstyrelsens ordförande 

Hur fungerar uppföljningen av privata vårdgivare? 

Enligt uppgifter i media förekommer systematiskt fusk vid Capios 
vårdcentraler i Stockholm. Genom att registrera hembesök på särskilda 
boenden som akuta istället för planerade får vårdcentralerna en högre 
ersättning än vad de är berättigade till. Enligt uppgifterna delas den extra 
ersättningen mellan företaget och de läkare som gör registreringen. 
Chefer ska ha uppmanat anställda att registrera så många akutbesök som 
möjligt.  
Detta exempelvis visar att privat vinstintresse medför risker för missbruk 
av ersättningssystemet, som undandrar resurser som det finns stort behov 
av inom sjukvården. Andra exempel i andra företag finns där fakturering 
har skett utan att åtgärden har genomförts, eller där sjukskrivning gjort 
mot betalning. Det finns också risk för att vård utförs eller tester görs i 
onödan för att öka faktureringen 

I Örebro län driver Capio tre vårdcentraler och specialistmottagningar vid 
Capio läkargruppen. Ersättningssystemen från Region Örebro till dem ser 
inte ut på samma sätt som i Stockholm, men i alla system finns möjlighet 
till fusk. 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
Regionstyrelsens ordförande 

Hur arbetar regionen idag med att följa upp verksamheten hos privata 
vårdgivare? 

Anser du att uppföljningen är tillräcklig för att upptäcka fusk och 
missbruk gällande ersättningar? 

För Vänsterpartiet Region Örebro län 

Rolf Östman 
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Bilaga § 5:2 
Interpellation – Region Örebro län 

2024-01-17 

Interpellation till ordföranden i Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Interpellation – Hur gör vi vården patientsäker 
för våra ME-patienter?  

Sjukdomen ME, Myalgisk Encefalomyelit och kroniskt trötthetssyndrom 
(ME/CFS), är en svår kronisk och funktionsnedsättande neuroimmun 
sjukdom som drabbar både män, kvinnor och barn. Omkring 0,4% av 
befolkningen beräknas vara drabbade av sjukdomen, vilket i Sverige blir 
36 000 personer. Insjuknandet är ofta plötsligt, ofta i samband med 
infektion, men progressivt insjuknande förekommer också. Färre än 6% 
tillfrisknar. Sjukdomen tillhör gruppen neurologiska sjukdomar. Trots 
ME/CFS är en vanlig sjukdom är medvetenheten inom vården begränsad. 
Inte heller forskas så mycket om botemedel. 

I vår region saknas kompetens kring ME/CFS vilket kan bli förödande. 
Forskningen lyfter särskilt fram, hur viktigt det är, att denna patientgrupp 
får rätt behandling i tidigt skede för att inte felbehandlas och därmed bli 
sämre i sin sjukdom. Det är av stor vikt att vi som region ser över 
möjligheterna att samla kunskap kring denna patientgrupp och det är 
utifrån detta som Vänsterpartiet tagit upp denna fråga vid flera tillfällen. 
Vänsterpartiet har tidigare haft en motion uppe som gällde vården för 
ME-patienterna i Region Örebro län. Denna motion handlade bland annat 
om att vi ansåg att region Örebro län borde välkomna ME-patienter till 
neurologiska mottagningen på USÖ, där kompetensen finns eftersom det 
är en neurologisk sjukdom.   

I samma motion ville vi att kompetensen kring sjukdomen inom 
Regionen skulle spridas för att förhindra felhantering av denna 
patientgrupp, en felhantering som i många fall bidrar till en försämrad 
sjukdomsbild.  
Nu har jag återigen blivit kontaktad av denna patientförening som vittnar 
om att primärvården inte är rätt vårdinstans för dem, att 
primärvårdsläkarna saknar kompetens inom området och till och med 
nekar dem vård av samma anledning.  
Här väljer vi att citera person från patientföreningen, för att på bästa sätt 
beskriva problembilden.  
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” Jag har nu av egen erfarenhet, inklusive kontakter med patientnämnden 
och vårdcentralschefer, konstaterat att primärvården är helt fel plats för 
personer med ME. På två vårdcentraler är alla läkare helt emot att ta 
emot mig eftersom jag har ME och de inte känner sig kompetenta. Någon 
som gått på utbildning om ME finns inte. Min primärvårdschef håller 
med om att det vore bättre att ME-patienter tas emot av sjukhuset. Hon 
skulle ta upp det på möten sade hon.” 

Med anledning av detta, vill Vänsterpartiet återigen fråga: 

- Hur gör vi så att vården blir patientsäker för patientgruppen med
sjukdomen ME 

- Hur har vi arbetat med kompetensutvecklingen gällande denna
sjukdom 

- Var ska patienterna vända sig som blir nekad vård inom
primärvården 

- Varför kan dessa patienter inte få hjälp via den neurologiska
avdelningen inom vår region 

För Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist 
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Askersund 2024-01-30 

Interpellation till kollektivtrafiknämndens ordförande Nina Höijer angående 
språkkunskaper vid nyttjande av Närtrafik i Örebro län 

Närtrafik är en form av anropsstyrd trafik, vilket innebär att fordonet kör på beställning 
och ej enligt en förbestämd tidtabell eller linjesträckning. Detta koncept syftar ofta till 
att öka tillgängligheten och underlätta transporten för personer som bor i områden där 
större transportsystem kanske inte täcker alla behov effektivt. 

Kollektivtrafikens och landsbygdens linjenät kommer genom de neddragningar S, Kd 
och C har beslutat, kraftigt begränsa invånare på landsbygdens möjlighet att använda 
kollektivtrafik. Som det ser ut idag verkar S, Kd och C se Närtrafiken som enda 
möjligheten att utveckla landsbygdens kollektivtrafik i Region Örebro Län. Det är 
tveksamt om detta är en långsikt hållbar lösning då anropsstyrd närtrafik är en dyr 
lösning. 

Ett annat problem som uppstår är att det bara är i den tidsbundna kollektivtrafiken som 
alla människor, oavsett vilket språk man talar, kan resa obehindrat. På 
beställningscentralen för serviceresor som ansvarar för att boka närtrafik, behöver man 
behärska svenska, något som inte är nödvändigt vid resor med den tidsbundna 
kollektivtrafiken eftersom den inte är språkbunden om man har löst biljett. 
Kollektivtrafiken bör vara tillgänglig på samma villkor för alla länsinvånare. Detta 
behöver också gälla för närtrafiken då den utgör en del av vår kollektivtrafik. 

Med anledning av ovanstående undrar jag: 

Hur säkerställer kollektivtrafiknämnden att språket inte utgör ett hinder vid nyttjandet 
av Närtrafik? 

Hur tänker kollektivtrafiknämnden agera  för att språket inte ska utgör ett hinder vid 
nyttjandet av Närtrafik? 

Erik Baecklund 
Moderaterna 
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Bilaga § 5:3



Bilaga § 5:4
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Bilaga § 5:5
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Bilaga § 5:6
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Interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande 

Behcet Barsom angående Regionfullmäktiges beslut om en 

särskild mottagning för sexualbrottsutsatta 

I en motion inlämnad till Regionfullmäktige i juni år 2022 föreslog Moderaterna att Region 

Örebro län ska utreda möjligheten att inrätta en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta. 

Bakgrunden till motionen var och är den oroväckande ökningen av antalet sexualbrott de 

senaste åren. Framför allt har den stora ökningen skett bland flickor i åldern 15-17 år. 

För att fler sexualbrott, vare sig de sker fysiskt eller via nätet, ska kunna motverkas och klaras 

upp behövs flera åtgärder både nationellt och regionalt. I vår region är det av stor betydelse att 

vår sjukvårdsorganisation har rätt kompetens och resurser samt att det finns en struktur för 

samverkan med berörda myndigheter. Det är inte bara viktigt utifrån brottsoffrets perspektiv 

och säkerställandet av ett tryggt omhändertagande och god vård utan också för att fler 

sexualbrott ska kunna anmälas och klaras upp. Då behöver hela kedjan fungera och hänga 

ihop. 

Därför föreslog vi moderater att en mottagning för sexualbrottsutsatta ska utredas och inrättas 

i Region Örebro län. På en sådan mottagning ska inte bara rätt kompetens från sjukvården 

finnas utan även möjlighet till representation från polismyndigheten, socialtjänsten och 

juridisk expertis för bästa möjliga omhändertagande av brottsoffret. 

Den 13 februari 2023 tog Regionfullmäktige beslut om att bifalla motionen och därmed starta 

en utredning för att på sikt inrätta en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta. 

Nu har det gått ett år sedan beslutet fattades och jag nyfiken på vad utredningen har gett för 

resultat och när denna mottagning kommer att öppna. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till hälso- och 

sjukvårdsnämndens ordförande Behcet Barsom: 

- När startade utredningen och vilka direktiv har utredningen utgått från? 

- Vad har utredningen gett för resultat? 

- När kommer den särskilda mottagningen för sexualbrottsutsatta öppna i Örebro län? 

Sebastian Cehlin (M) 

Örebro 2024-02-01 

Bilaga § 5:7
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Interpellation – Region Örebro län 
2024-02-02 

Interpellation till Ordförande för folktandvårdsnämnden, 
Kristine Andersson 

Rätt till tandvårdsstöd 

För personer med vissa sjukdomar och funktionsnedsättningar 
finns ett regionalt tandvårdsstöd, det sk ”gula kortet”, som ger 
möjlighet till uppsökande och nödvändig tandvård.

Detta regleras i tandvårdslagen (2008:125) 8 a § och lyder en-
ligt följande: 

Vid tillämpningen av 8 § ska regionen särskilt se till att uppsö-
kande verksamhet bedrivs bland dem som 

1. omfattas av lagen (1993:387) om stöd och service till vissa
funktionshindrade, eller

2. har ett varaktigt behov av omfattande vård- och omsorgsin-
satser och som

a) omfattas av en kommuns ansvar för hälso- och sjukvård en-
ligt 12 kap. 1 § hälso- och sjukvårdslagen (2017:30),

b) får hälso- och sjukvård i hemmet (hemsjukvård), eller

c) är bosatta i egen bostad och har motsvarande behov av vård
eller omsorg som personer som omfattas av 2 a eller 2 b ovan.

Regionen ska vidare se till att tandvård kan erbjudas; 

1. dem som har behov av särskilda tandvårdsinsatser som ett
led i en sjukdomsbehandling under en begränsad tid, och

2. dem som har stora behov av tandvård på grund av en långva-
rig sjukdom eller funktionsnedsättning.

Vänsterpartiet har nu fått indikationer på, att detta inte 
efterföljs, att länsinvånare inom den berörda personkretsen blir 
nekade tandvårdsstöd för att det inte finns några andra 
insatser.  

Bilaga § 5:8
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Interpellation – Region Örebro län 
2024-02-02 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
ansvarig politiker: 

Nekar vi tandvård till patienter som enligt lag har rätt till 
tandvårdsstöd med hänvisning till att man inte har några 
insatser? 

Hur gör vi så att de som har rätt till tandvårdsstöd enligt lagen, 
får det stöd man har rätt till? 

För Vänsterpartiet Region Örebro län

Margareta Carlsson
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 6 Anmälan av motion från Patrik Nyström (SD), Fredrik
Dahlberg (SD), Sebastian Cehlin (M) och Anna Ragén (M) om 
att utreda huvudmannaskapet för Kävesta och Fellingsbro 
folkhögskolor 
Diarienummer: 23RS12218 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Patrik Nyström (SD), Fredrik Dahlberg 
(SD), Sebastian Cehlin (M) och Anna Ragén (M) till Region Örebro län den 27 
november 2023 om att utreda huvudmannaskapet för Kävesta och Fellingsbro 
folkhögskolor. 

Motionen har överlämnats till Regional utveckling - utbildning och arbetsmarknad 
för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningPM regionfullmäktige 2024-02-12, anmälan av motion från Patrik 

Nyström (SD), Fredrik Dahlberg (SD), Sebastian Cehlin (M) och Anna Ragén
(M) om Utred huvudmannaskapet för Kävesta folkhögsko

• Motion - Utred huvudmannaskapet för Kävesta och Fellingsbro folkhögskolor, 
bilaga § 6

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen remitteras till regional tillväxtnämnd för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regional tillväxtnämnd 

Paragrafen är justerad 

Sida 23 av 85



Örebro den 22 november 2023 

Motion 
Utred huvudmannaskapet för Kävesta och Fellingsbro folkhögskolor  

112 av Sveriges 154 folkhögskolor har huvudmän i form av olika folkrörelser, ideella 
organisationer, stiftelser samt föreningar. Folkhögskolorna får sin finansiering från sina 
huvudmän, men även statsbidrag för att kunna bedriva sina verksamheter. 

Kävesta folkhögskola driver idag kurser i dans, musik, form och konst samt en allmän linje.  
Fellingsbro folkhögskola har ett flertal kurser som stämmer väl in gentemot Regionens 
uppdrag, då flera av utbildningarna inriktar sig mot vårdyrken. Här ser vi att de kurser som 
har fokus på just vårdyrken och teckenspråkstolkning, med fördel kan få en fortsatt 
delfinansiering från Regionen.  

Därmed anser vi att uppdraget att förvalta samt vara huvudman för Fellingsbro och Kävesta 
folkhögskolor inte behöver ligga under Regionens ansvar, utan kan avyttras, alternativt 
delfinansieras med regionala medel. 

Med anledning av detta yrkar vi 

att huvudmannaskapet för Kävesta och Fellingsbro folkhögskolor utreds i syfte att 
finna andra huvudmän som kan bedriva dessa verksamheter. 

att ge Regionfullmäktige i uppdrag att fatta beslut utefter vad utredningen kommer 
fram till om ett förändrat huvudmannaskap är fördelaktigt utifrån regionens 
ekonomiska möjligheter samt utifrån folkhögskolornas potential till att kunna 
utvecklas i den riktning som de önskar. 

För Sverigedemokraterna samt Moderaterna i Region Örebro län 

Patrik Nyström (SD) Sebastian Cehlin (M) 

Fredrik Dahlberg (SD) Anna Ragén (M) 

Bilaga § 6
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 7 Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss
(M) om att upplåta platser för food trucks vid länets sjukhus
Diarienummer: 23RS12347 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit den 30 november 2023 från Sebastian Cehlin 
(M) och Eric Viduss (M) om att upplåta platser för food trucks vid länets sjukhus.

Motionen har överlämnats till Regionservice för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, anmälan av Motion från 

Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om att upplåta platser för food trucks 
vid länets sjukhus

• Motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om att upplåta platser för 
food trucks vid länets sjukhus, bilaga § 7

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen remitteras till servicenämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Servicenämnden 

Paragrafen är justerad 
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2023-11-30 

Motion till Regionfullmäktige – Upplåt platser för food trucks 
vid länets sjukhus 

För de flesta är god mat en viktig del av det allmänna välmåendet. Mat och den näring vi 
får i oss genom maten är också en viktig del i tillfrisknandet efter ohälsa och sjukdom. 
De senaste åren har fenomenet food trucks blivit allt mer populärt. En food truck är ett 
mobilt kök som säljer färdiglagad mat utan att erbjuda besökarna några sittplatser. 

Det finns även restauranger som väljer att ha en food truck som komplement till sin 
restaurang för att kunna sälja mat vid olika typer av events. 

Mat på, och i anslutning till, våra sjukhus är inte bara viktigt för inlagda patienter utan 
även för de som har sjukhuset som sin arbetsplats. Inte minst är det viktigt att den som 
besöker sjukhuset i egenskap av anhörig också snabbt och enkelt kan köpa mat. 

Genom att upprätta parkeringsplatser specifikt för detta ändamål och genom att erbjuda 
Food truck-krögare möjligheten till nyttjanderättsavtal ökar valfriheten för de som 
vistas på sjukhuset samtidigt som det gynnar det lokala näringslivet inom 
restaurangbranschen. 

Vi föreslår Regionfullmäktige besluta 

att Region Örebro län upprättar parkeringsplatser för Food trucks i nära 
anslutning till Regionens samtliga tre sjukhus. 

att Region Örebro län upprättar nyttjanderättsavtal eller liknande för dessa 
parkeringsplatser 

För moderaterna 

Sebastian Cehlin (M) Eric Viduss (M) 

Bilaga § 7
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 8 Anmälan av motion från Greger Persson (SD) med flera om
att pausa användningen av HVO 
Diarienummer: 23RS12876 

Sammanfattning 
En motion har inkommit den 14 december 2023 från Greger Persson (SD), Patrik 
Nyström (SD), Elin Jensen (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om att pausa 
användningen av HVO. 

Motionen har överlämnats till förvaltningen Regional utveckling, allmän 
kollektivtrafik för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, Motion från Greger Persson 

(SD) med flera om att pausa användningen av HVO
• Motion - Pausa användningen av HVO, bilaga § 8

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen remitteras till kollektivtrafiknämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnd 

Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Motion 

Pausa användningen av HVO 

Underskotten inom kollektivtrafiken växer i takt med att omvärldsläget förändras, ökade drivmedelspriser är ett 

exempel på omständigheter som ökar kostnaderna.  

Med tanke på det extremt tuffa ekonomiska läget behöver nytta och kostnader ställas i paritet till att servicen 

skall upprätthållas. Mot bakgrund av detta kan bränslet bytas ut mot diesel och på så vis bidra till minskade 

kostnader för busstrafiken som regionen tillhandahåller, vilket kan leda till att fler landsbygdslinjer kan behållas. 

Råvarorna till den HVO som används som drivmedel i Sverige är animaliska fetter från slakteri och fiskindustri, 

palmolja, PFAD, raps, använd matolja och tallolja. PFAD är en fraktion härsken palmolja som avskiljs vid 

raffineringen. Under förra året tillverkades knappt 4 procent av den HVO som användes i Sverige av inhemska 

råvaror, främst tallolja. Övriga råvaror importerades från flera olika världsdelar. Palmolja och PFAD hämtades 

från Indonesien, där avskogningen av regnskog är ett stort problem.  

Med anledning av detta yrkar vi: 

Att användningen av HVO tillfälligt pausas i syfte att reducera kollektivtrafikens kostnader. 

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

____________________________ ____________________________ 
Greger Persson (SD) Patrik Nyström (SD) 

____________________________ ____________________________ 
Elin Jensen (SD) Oscar Lundqvist (SD)

Bilaga § 8

2023-12-14: Motion – Pausa användningen av HVO 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 9 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län 
Diarienummer: 23RS12982 

Sammanfattning 
Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman 
(V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) har lämnat in en motion om att 
Region Örebro län ska ta bort dygnsavgiften för personer som vårdas inom 
tvångsvården och personer som befinner sig inom rättspsykiatrin. 

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om avgiftsfri tvångsvård
• Motion - Avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län, bilaga § 9

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen remitteras till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 

Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige 

Avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län 

I Region Örebro län betalar den som är intagen för tvångsvård 

enligt Lagen om psykiatrisk tvångsvård ([LPT] SFS 1991:1128) 

samt den som är intagen inom Rättspsykiatrin (lagen om 

rättspsykiatrisk vård [LRV]  SFS 1991:1129) en dygnsavgift på 120 

kronor. Kostnaden ingår inte i högkostnadsskyddet och det saknas 

även ett maxtak. Det är problematiskt att tvångsvård är belagd 

med avgifter, då den som är intagen med tvångsmedel inte på 

egen hand beslutat om att skrivas in som patient. Flertalet regioner 

har avskaffat dygnsavgiften, exempelvis Västmanland.  

Kostnaden varierar beroende på hur länge patienten får vård. Vi i 

Vänsterpartiet anser att detta är högst problematiskt eftersom de 

personer som löper risk att omhändertas enligt LPT är personer 

som redan befinner sig i en utsatt livssituation. Dessa personer 

lider i större utsträckning av psykisk ohälsa och har svårare att ha 

ett arbete och på så vis försörja sig själva. En kartläggning från 

Socialstyrelsen som presenterades i augusti 2023 framkommer att 

40 % av de som vårdats enligt LPT, efter 2 år är beroende av 

ekonomiskt bistånd eller andra bidrag. I Socialstyrelsens 

kartläggning framkommer att risken för suicid, eller att inom två år 

efter utskrivning avlida av andra orsaker, är påtagligt större bland 

de som tvångsvårdats än de som inte vårdats enligt detta lagrum.  

Att tvingas att betala för inläggning på sjukhus som personen själv 

inte samtyckt till kan innebära en avsevärt försämrad ekonomisk 

situation genom att utgifterna riskerar att medföra skulder vilket i 

sin tur kan ge psykisk press och påfrestning. Det har i sin tur har 

en negativ inverkan på måendet. Även för dem som har en ordnad 

ekonomi är detta en utgift som riskerar att bli stor beroende på hur 

länge personen tvångsbehandlas.   

Vi i Vänsterpartiet anser att avgiftsbelägga tvångsvård är att 

negativt särbehandla personer som på grund av svår psykisk 

sjukdom inte förmår att ta hand om sin egen hälsa. Avgiften 

riskerar att skuldsätta personer eller annat sätt försvåra för 

personen att ordna sin vardag och i förlängningen förbättra sin 

Bilaga § 9

Motion – Region Örebro län 

2023-12-18 
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psykiska hälsa. 

Vänsterpartiet föreslår därför regionfullmäktige besluta 

Att Region Örebro län tar bort dygnsavgiften om 120 kr för 

personer som vårdas enligt LPT.  

Att Region Örebro län tar bort dygnsavgiften om 120 kr för 

personer som befinner sig inom Rättspsykiatrin. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 10 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera om
solceller på alla regionens byggnader och skärpta energimål 
Diarienummer: 23RS12983 

Sammanfattning 
Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman 
(V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) har lämnat in en motion om 
solceller på alla regionens byggnader och skärpta energimål. 

Motionen har överlämnats till Regionservice för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om solceller på alla regionens byggnader och 
skärpta energimål

• Motion - Solceller på alla regionens byggnader och skärpta energimål, bilaga 
§ 10

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen remitteras till servicenämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Servicenämnd 

Paragrafen är justerad 
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Motion om solceller på alla regionens byggnader 
och skärpta energimål

Region Örebro län behöver öka sin självförsörjningsgrad gällande el. Energi är en av vår 

tids allra viktigaste frågor.  

Idag så har vi kapacitetsbrister i elnätet och kan regionen öka sin 

självförsörjsörjningsgrad gällande el så är det, inte minst ur ett kris- och 

säkerhetsperspektiv, bra. Om regionens byggnader minskar sin belastning på elnätet så 

kan ju elnätet används till de företag/industrier/hushåll som inte har egen produktion. 

Regionen behöver göra allt som är möjligt för att öka produktionen av förnybar el i egen 

regi.   

Ett sätt att öka produktionen är att vi ser till att alla regionens fastigheter har egen 

elproduktion. Detta kan göras genom exempelvis anläggning av solpaneler på tak eller 

väggar, men det kan också ske genom att man använder sig av exempelvis fönster med 

inbyggda solpaneler. En ny typ av solpaneler som är genomskinligt glas som sitter istället 

för vanligt glas i fönster på byggnader.  

Solpaneler bör också kombineras med batterier för dygnslagring av den producerade 

elenergin. På så sätt kan en högre grad av självförsörjning uppnås och dessutom kan 

regionen på det sättet bidra till att jämna ut belastningen i elnätet. Det kan göras genom 

att låta batterierna fyllas när effektbehovet är lågt och sedan bidra med effekt när det är 

högt. I ett nationellt perspektiv är det en faktor som gör icke förnybar energi som 

exempelvis kärnkraft onödig. 

I program för hållbar utveckling för regionens verksamhet finns inriktningsmålet “Vi 

använder energi som är förnybar och energieffektiviteten ökar i våra verksamheter”. 

Som indikatorer för målet finns bland annat följande två 

År 2025 har den totala energianvändningen (el + värme + kyla) effektiviserats med 8 

procent per kvadratmeter. Uppföljningen 2022 visade värdet 3,8 procent 

År 2025 är andelen egenproducerad förnybar el minst 4 procent av vår totala 

elförbrukning. Uppföljningen 2022 visade värdet 1,4 procent. 

Vänsterpartiet anser både att målen är för lågt satta och att takten de nås är för låg. I 

uppföljningen bedöms de som gula “målet är inte uppnått men utvecklingen går åt rätt 

håll”. Vänsterpartiet anser att i relation till vad som krävs för att nå klimatmålen och en 

hållbar ekonomi så är bedömningen röd “målet är inte uppnått och utvecklingen går åt fel 

håll eller för långsamt” är mer rimlig. 

I omställningen till en hållbar ekonomi räcker det inte med att fokusera på övergången till 

förnybar energiproduktion. All resursanvändning har ett pris. Att energieffektivisera gör 

Bilaga § 10
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Motion – Region Örebro län 
2023-02-02 

behovet av gruvbrytning och andra ingrepp i naturen minskas. Den renaste energin är den 

som inte behöver användas.  

Därför ska regionen i första hand minska sin energikonsumtion i största möjliga mån, och 

som andra prioritering ersätta icke-förnybar energikonsumtion med förnybar 

energikonsumtion. Eftersom endast energieffektivisering ofta leder till ökad 

energikonsumtion, måste regionala mål om minskad energiförbrukning skrivas in i 

regionens hållbarhetsplan. 

Enligt uppgifter i pressen har FN:s klimatkonferens COP28 i sitt slutdokument skrivit in. 

en fördubbling i takten för energieffektivisering på bordet som en av åtgärderna för att nå 

klimatmålen. 

Vi anser att regionens mål ska vara i enlighet med vad som krävs för att nå Parisavtalets 

mål 

Av de skäl som anförts ovan så behöver regionens mål för egen produktion av förnybar el 

och målet för energieffektivisering skärpas kraftigt. Målet för energieffektivisering bör 

höjas till minst 20%. målet för egen produktion av förnybar el bör höjas till minst 20 %. 

Båda målen avser då 2030. Därutöver behöver ett mål för en total minskad 

energianvändning inom regionens verksamheter formuleras. 

Vänsterpartiet föreslår att regionfullmäktige beslutar 

Att ett mål om minskad total energiförbrukning inom regionens verksamheter införs 

Att målet för andelen energi som produceras i egen regi ska höjas till minst 20 procent år 

2030, samt att den egenproducerade energin ska vara förnybar 

Att exempelvis solceller på alla regionens fastigheter installeras som ett medel för att nå 

målet 

Att höja målet för energieffektivisering till minst 25% mellan 2019 och 2030 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila 

Malin von Wachenfeldt Rolf Östman 

Marie Krantz Margareta Carlsson 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 11 Entledigande av Robert Stenberg (ÖrP) från uppdraget som
ersättare i regionfullmäktiges valberedning samt val av ny 
Diarienummer: 23RS12809 

Sammanfattning 
Robert Stenberg (ÖrP) har lämnat in begäran om att bli entledigad från uppdraget 
som ersättare i regionfullmäktiges valberedning. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, fyllnadsval till valberedningen
• Begäran om entledigande från politiska uppdrag från Robert Stenberg (ÖrP)

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Robert Stenbergs (ÖrP) begärda entledigande från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktiges valberedning, samt 

att   utse Markus Allard (ÖrP) till ny ersättare i regionfullmäktiges valberedning för 
tiden 2024-02-12 – 2026-10-14. 

Skickas till 
Den valde 
Regionkansliet – Staben Administration, juridik och säkerhet 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 12 Aktuell regioninformation

Ordföranden i kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg, Ola Karlsson (M), 
informerar om verksamheten. 

Paragrafen är justerad 
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§ 13 Attestliggare för regionfullmäktiges egen verksamhet år 2024
Diarienummer: 23RS11287 

Sammanfattning 
Enligt Attestreglemente för Region Örebro län, 18RS3779, § 10 Attestförteckning, 
ska varje nämnd årligen upprätta en aktuell förteckning med uppgift om utsedda 
attestanter samt dess ersättare. Förteckningen benämns här attestliggare. 

Attestliggare för regionfullmäktiges egna verksamheter består av två delar, 

- signaturlista som visar vilka personer som har behörighet att attestera
pappersunderlag, listan är samma för regionstyrelsen som för regionfullmäktige,

- attestförteckning som anger ansvarsenhet, typ av attesträtt samt högsta belopp som
en person kan attestera vid ett enskilt tillfälle enligt regelverket i ekonomisystemet.

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, attestliggare för

regionfullmäktiges egen verksamhet år 2024
• Attestliggare regionfullmäktige
• Signaturlista 2024

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   anta förslaget om attestliggare för regionfullmäktiges egen verksamhet år 2024, 

att   godkänna att automatisk kontroll- och beslutsattest sker för elektroniska 
beställningar i ekonomisystemet (Raindance), Marknadsplats, 

att   delegera till regiondirektören att besluta om 
- beloppsgränser för automatiska attester
- fastställa kompletterande internkontrollåtgärder i de fall automatisk attest tillämpas
- andra erforderliga förändringar av attesträtter fram till nästa beslut om attestliggare,
samt

att   delegera till chef för ekonomiavdelningen, Regionservice, att besluta om 
förändringar i attestliggaren avseende personal inom Regionservice. 

Paragrafen är justerad 
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§ 14 Redovisning av besvarade medborgarförslag

Sammanfattning 
Kollektivtrafiknämnd 
- Busshållsplats vid Rävabacken i Ekeby samt gång- och cykelväg längs väg 672,
23RS9419.

Hälso- och sjukvårdsnämnd 
- SMS-livräddare, 22RS10226.

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag kollektivtrafiknämnd 2023-12-07 §60 Svar på

medborgarförslag om busshållplats Rävabacken i Ekeby samt gång- och
cykelväg längs väg 672

• Protokollsutdrag hälso- och sjukvårdsnämnd 2023-12-11, §126 Svar på
medborgarförslag om SMS-livräddning i Region Örebro län

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   godkänna redovisningen. 

Paragrafen är justerad 
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§ 15 Besvarande av motion från Elin Jensen (SD) och Patrik
Nyström (SD) om en mer rättvis ekonomisk 
fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygplats 
Diarienummer: 23RS1911 

Sammanfattning 
Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen (SD har den 1 mars 2023 i en motion yrkat: 

att Region Örebro utreder hur intresset ser ut hos de kommuner och företag som 
finns i vår region om att vara med i finansieringen av flygplatsen samt förankrar 
detta till styrelsen för Örebro flygplats, samt 
att Region Örebro erbjuder andelar från det egna innehavet i flygplatsen till 
intresserade kommuner och företag. 

Yrkandena läggs mot bakgrund av att flygplatsen är ett viktigt nav med uppbyggt nät 
av transporter in och ut ur Örebro län samt att flygplatsen blivit beredskapsflygplats. 
Därmed bidrar bolagets verksamhet till trygghet och förutsättningar för näringslivet i 
hela Örebro län. Motionärerna anser därför att det borde ligga i hela vår regions 
intresse att solidariskt vara med att finansiera flygplatsen i form av årliga driftbidrag. 

Regionstyrelsen delar motionärernas åsikt att Örebro läns flygplats AB:s verksamhet 
är till gagn för näringsliv, kommuner och regionen inom Örebro län. Det är 
regionstyrelsens uppfattning att bolaget också fortsatt ska ha en stark huvudägare 
eller ägarkonstellation. Vidare anser regionstyrelsen att ägarkretsen skulle kunna 
breddas genom att flera av länets kommuner äger mindre andelar i bolaget. 
Uppfattningen ligger i linje med den utredning som föregick ombildningen av 
bolaget 2012. 

Regionstyrelsens uppfattning är att näringslivet i länet bäst bidrar till verksamhetens 
finansiering genom att köpa tjänster av Örebro läns flygplats AB. 

I februari 2023 presenterades utredningen om statens ansvar för flygplatserna i 
Sverige. Uppdraget redovisas i betänkandet ”Statens ansvar för det svenska 
flygplatssystemet – För tillgänglighet och beredskap (Ds 2023:3).” 

Regeringen har i statsbudgeten för 2024 utökat budgeten till regionala flygplatser 
med 110 miljoner kronor. Utökningen når inte upp till utredarens förslag, men utgör 
ändå ett betydande belopp. Dessutom tydliggörs med denna budgetpost statens 
ansvar för flygplatsernas beredskapsverksamhet. Hur dessa medel ska fördelas utreds 
för närvarande av Luftfartsverket. Utredningen är inte klar. 

Ett statligt driftbidrag till Örebro läns flygplats AB med 5-10 miljoner motsvarar 
cirka 20 procent av ägarnas driftbidrag till bolaget. Ett statligt bidrag i den 
omfattningen skulle ha stor betydelse för flygplatsbolagets ekonomi. 
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Regionstyrelsen har haft för avsikt att invänta effekterna av betänkandet ”Statens 
ansvar för det svenska flygplatssystemet – För tillgänglighet och beredskap (Ds 
2023:3)” för att på bästa sätt kunna värdera ett svar på motionen. I skrivande stund är 
dessa effekter inte klarlagda varför betydelsefulla förutsättningar för bolagets 
finansiering fortfarande är okända. 

Mot bakgrund av ovanstående information anser regionstyrelsen motionen vara 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, svar på motion från Elin

Jensen (SD) och Patrik Nyström (SD) om bredare ägande av Örebro läns
flygplats AB

• Svar på motion om bredare ägande av Örebro läns flygplats AB
• Motion - Skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande finansiering

till Örebro flygplats

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) och Charlotta Englund (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Patrik Nyström (SD), Elin Jensen (SD) och Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till 
motionen. 

Anna Ragén (M) och Fredrik Askhem (L) yrkar bifall till att-sats ett i motionen och 
bifall till regionstyrelsens förslag om att andra att-saten i motionen ska anses 
besvarad. 

Irén Lejegren (S) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden de tre förslagen mot 
varandra och finner att regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att 
regionstyrelsens förslag är huvudförslag. Ordföranden meddelar vidare att 
fullmäktige nu har att utse motförslag till huvudförslaget. Ordföranden ställer 
motionen i sin helhet mot motionens första att-sats mot varandra och finner att 
regionfullmäktige beslutar att motionens första att-sats har det största stödet. 

Huvudvotering genomförs på följande sätt. Den som vill rösta på regionstyrelsens 
förslag röstar ja och den som vill rösta på motionens första att-sats röstar nej. 
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Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs som öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 39 röster och motionens första att-sats får 30 röster, 1 avstår, bilaga § 15. 

Reservationer 
Mot regionfullmäktiges beslut reserverar sig David Larsson (SD), Elin Jensen (SD), 
Oscar Lundqvist (SD), Patrik Nyström (SD), Tom Persson (SD), Greger Persson 
(SD), Gunilla Fredriksson (SD), Jan Murman (SD), Habib Brini (SD), Bo Ammer 
(SD), Markus Allard (ÖrP), Peter Springare (ÖrP) och Anna Lundberg (ÖrP) till 
förmån för motionen. 

Mot regionfullmäktiges beslut reserverar sig Willhelm Sundman (L), Fredrik 
Askhem (L), Kristian Berglund (M), Erik Baecklund (MP), Anna Stark (M), Anna 
Ragén (M), Ola Karlsson (M), Thomas Voulo (M), Conny Ärlerud (M), Darko 
Spahic (M), Inger Högström-Westerling (M) och Lennart Carlsson (M) till förmån 
för bifall till att-sats ett i motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen anses vara besvarad. 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 15 

Voteringsrapport   

  
Besvarande av motion från Elin Jensen (SD) och Patrik Nyström (SD) om en mer rättvis 
ekonomisk fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygplats 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla att-sats 1 

Ja 39 
Nej 30 
Avstår 1 
Frånvarande  1 
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§ 16 Besvarande av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric
Viduss (M) om specialistsjuksköterskeutbildning med 
inriktning intensivvård 
Diarienummer: 23RS2298 

Sammanfattning 
Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) har i en motion till Region Örebro län den 
21 februari 2023 lyft frågan om att Region Örebro län ska arbeta aktivt för att en 
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård ska starta på Örebro 
universitet och att en arbetsgrupp ska bildas i samverkan med Örebro universitet för 
att kunna starta utbildningen senast år 2026. Motionen lämnades över till hälso- och 
sjukvårdsnämnden för beredning. Förslag till beslut är att motionen anses besvarad. 

I förslaget till svar framgår att frågan i allra högsta grad är aktuell och redan hanteras 
i en fortlöpande nära dialog med Örebro universitet (ORU) och Karlstads universitet 
(KaU). Nuvarande uppdelning med samverkan för specialistutbildning intensivvård 
med KaU är väl etablerad och för närvarande stabil. Nuvarande avtal löper fram till 
årsskiftet 2023 och förlängs i tvåårsperioder om inte någon part önskar annat. KaU:s 
utbildning med distansundervisning och verksamhetsförlagd utbildning (VFU) inom 
länet gynnar medarbetare inom Region Örebro län som intresserar sig för 
utbildningen. 

Avgörande utmaningar för start av en ny utbildning återfinns i en brist på behöriga 
sökande, på platser för verksamhetsförlagd utbildning samt på akademisk kompetens 
i form av lärare, examinatorer, träningsfaciliteter inom många utbildningar inom 
medicin, vård och hälsa. Att arbeta för uppstart av utbildningen även vid ORU 
riskerar också skapa en konkurrens om akademisk kompetens som inte gynnar 
varken kvalitet på utbildningarna eller Region Örebro läns möjlighet att rekrytera fler 
specialistsjuksköterskor inom intensivvård. 

Sammanfattningsvis finns en fortlöpande dialog med såväl Örebro universitet som 
Karlstads universitet om utvecklingsmöjligheter för befintlig 
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, besvarande av motion från

Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om specialistsjuksköterskeutbildning
med inriktning intensivvård

• Svar på motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård

• Motion till regionfullmäktige från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård
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Yrkanden 
Behcet Barsom (KD), Anna Gunnarsson (C), Erica Gidlöf (KD), Charlotta Englund 
(C) och Joakim Carlsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag.

Sebastian Cehlin (M), Jessica Carlqvist (V), Eric Viduss (M), Elin Jensen 
(SD), Birgitta Malmberg (L), Gunilla Fredriksson (SD), Markus Allard (ÖrP), Anna 
Stark (M), Habib Brini (SD) och Lennart Carlsson (M) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla motionen röstar 
nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att 
regionstyrelsens förslag får 33 röster och motionen får 36 röster, bilaga § 16. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bifalla motionen. 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 16 

Voteringsrapport 

Besvarande av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om 
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla motionen  

Ja 33 

Nej 36 
Frånvarande 2 
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§ 17 Besvarande av motion från Fredrik Askhem (L) om anslut till
SMS-livräddare 
Diarienummer: 23RS4023 

Sammanfattning 
En motion har inkommit till regionfullmäktige där Fredrik Askhem (L) vill att 
Region Örebro län ska införa en SMS-livräddartjänst. Ärendet har remitterats till 
hälso- och sjukvårdsnämnden som föreslår beslut om att motionen anses besvarad. 
Då det utifrån flera studier i nuläget inte är klarlagt att SMS-livräddning ökar 
överlevnaden vid hjärtstopp och då det medför stora ekonomiska konsekvenser så 
avvaktar Region Örebro län ett införande. Ett antal etiska och juridiska 
frågeställningar har också identifierats som behöver fortsatt genomlysning. 

Region Örebro län följer utvecklingen och framkommer fakta som talar för att 
metoden har effekt kan det leda till en omprövning av nuvarande hållning. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, besvarande av motion från

Fredrik Askhem (L) om att ansluta till SMS-livräddare
• Svar på motion från Fredrik Askhem (L) om att ansluta till SMS-livräddare
• Motion - Anslut till sms-livräddare

Yrkanden 
Behcet Barsom (KD) och Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Fredrik Askhem (L), Anna Nordqvist (M), Thomas Voulo (M), Gunilla Fredriksson 
(SD), Markus Allard (ÖrP), Bo Ammer (SD) och Anna Ragén (M) yrkar bifall till 
motionen. 

Viktor Tullgren (S) yttrar sig. 

Patrik Nyström (SD) yttrar sig. 

Willhelm Sundman (L) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Sida 47 av 85



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill bifalla regionstyrelsens förslag röstar ja och den som vill bifalla motionen röstar 
nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att regionstyrelsens 
förslag får 38 röster, motionen får 30 röster och 2 avstår, bilaga § 17.  

Reservationer 
Mot regionfullmäktiges beslut reserverar sig Markus Allard (ÖrP), Anna Lundberg 
(ÖrP), Peter Springare (ÖrP), Fredrik Askhem (L), Willhelm Sundman (L), Birgitta 
Malmberg (L), Oscar Lundqvist (SD), Greger Persson (SD), David Larsson (SD), 
Tom Persson (SD), Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), Jan Murman (SD), Bo 
Ammer (SD), Habib Brini (SD), Erik Baecklund (M), Ola Karlsson (M), Sebastian 
Cehlin (M), Cecilia Askerskär Philipsson (M), Anna Ragén (M), Anna Stark (M), 
Eric Viduss (M), Lennart Carlsson (M), Inger Högström-Westerling (M), Darko 
Spahic (M), Anna Nordqvist (M) och Thomas Voulo (M) till förmån för motionen.. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen anses besvarad. 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 17 

Voteringsrapport 

Besvarande av motion från Fredrik Askhem (L) om att ansluta till SMS-livräddare 

Rösta Ja för att bifalla styrelsens förslag, Nej för att bifalla motionen 

Ja 38 

Nej 30 
Avstår 2 
Frånvarande 1 
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§ 18 Svar på motion om att införa flexibla nattstopp med buss från
Fredrik Askhem (L) 
Diarienummer: 23RS4024 

Sammanfattning 
Fredrik Askhem (L) har inkommit med en motion om att förvaltningen ska utreda 
möjligheten att införa flexibla nattstopp för busstrafiken. Bakgrunden till denna 
motion är att öka tryggheten i kollektivtrafiken. 

Bedömningen är att frågan inte behöver utredas ytterligare då flexibla nattstopp har 
beprövats och avfärdats i närtid. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, Svar på motion från Fredrik

Askhem (L) om flexibla nattstopp för bussen
• Svar på motion Inför flexibla nattstopp med buss från Fredrik Askhem (L)
• Motion - Inför flexibla nattstopp med buss

Yrkanden 
Nina Höijer (S), Magnus Lagergren (KD), Erik Baecklund (M) och Elin Jensen (SD) 
yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Fredrik Askhem (L), Katja Ollila (V) och Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till 
motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Mot regionfullmäktiges beslut reserverar sig Willhelm Sundman (L), Markus Allard 
(ÖrP), Peter Springare (ÖrP) och Anna Lundberg (ÖrP) till förmån för motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   avslå motionen. 

Paragrafen är justerad 
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§ 19 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera
om HBTQIa+-personers rätt till god hälsa och sjukvård 
Diarienummer: 23RS8707 

Sammanfattning 
Jessica Carlqvist (V) med flera har i en motion yrkat på följande: 

Att HBTQIA+-personers hälsa följs upp och belyses vid de regelbundna 
folkhälsoundersökningarna som genomförs i Region Örebro län. 

Att Region Örebro län initierar och uppdaterar utbildningsinsatser för anställda inom 
sjuk- och hälsovården i syfte att öka HBTQIA+-kompetensen i vård och bemötande. 
Insatserna bör vara särskilt inriktad till att öka kunskapen kring unga HBTQI-
personer. 

Att Utforma en utbildningsplan för regionens verksamheter där särskilda avdelningar 
prioriteras till exempel psykiatrin, både för vuxna, unga vuxna och barn samt 

Att De nämnda kompetenshöjande insatserna ska omfatta alla vård- och 
omsorgsgivare oavsett ägarstruktur. 

Information, kommunikation med och bemötande av invånare och patientgrupper ska 
upplevas inkluderande och respektfullt oavsett könsidentitet, könsuttryck och sexuell 
läggning. Region Örebro län ska uppfattas som en attraktiv arbetsgivare för alla 
oavsett könsidentitet, könsuttryck och sexuell läggning. För att göra detta möjligt 
behöver chefer och medarbetare en grundläggande hbtqi-kompetens. 

Region Örebro län erbjuder ett utbildningskoncept där verksamheter kan genomgå en 
HBTQIA+-diplomering. Utbildningen ger grundläggande kunskap och består bland 
annat av olika interaktiva delar där deltagaren förväntas vara aktiv. Den ger 
deltagaren kunskap om innebörden i grundläggande begrepp, heteronormativitet och 
dess konsekvenser och hbtqi-personers livsvillkor och hälsosituation. 

Vid bland annat befolkningsundersökningen ”Liv & hälsa” bland vuxna samt 
elevundersökningen ”Liv & hälsa ung” finns möjlighet att fylla i sexuell identitet och 
i elevundersökningen efterfrågas även könstillhörighet, varvid vi följer upp specifikt 
hur levnadsvanor samt den fysiska och psykiska hälsan ser ut för dessa grupper vid 
de fall då det finns ett tillräckligt stort underlag att analysera. Såväl regional som 
nationell spridning av resultatet genomförs efter avslutade undersökningar. 

Region Örebro län ska vara en inkluderande region, där mänskliga rättigheter sätts 
högt och där alla oavsett könsidentitet, könsuttryck och sexuell läggning är 
respekterade och kan leva på likvärdiga villkor. Arbetet med mänskliga rättigheter 
innefattar insatser för hbtqi-personers hälsa och välbefinnande. Regionen erbjuder 
utbildning med fokus på HBTQIA+-personers livsvillkor och hälsa samt har 
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folkhälsoundersökningar så som Liv och hälsa ung där det finns möjlighet att fylla i 
könsidentitet samt sexuell identitet. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-02-12, besvarande av motion från

Jessica Carlqvist (V) med flera om HBTQIa+-personers rätt till god hälsa och
sjukvård

• Svar på motion från (V) om HBTQIA+-personers rätt till god hälsa och sjukvård
• Motion -  HBTQIa+-personers rätt till god hälsa och sjukvård

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Jessica Carlqvist (V) och Malin von Wachenfeldt (V) yrkar bifall till motionen. 

Markus Allard (ÖrP) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Mot regionfullmäktiges beslut reserverar sig Jessica Carlqvist (V), Stefan Nilsson 
(V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V) och Margareta Carlsson (V) till 
förmån för motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen är besvarad. 

Paragrafen är justerad 
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2024-02-12 

§ 20 Besvarande av interpellation från Erik Baecklund (M) om att i
större utsträckning använda informationen från Regionernas 
ömsesidiga försäkringsbolag 
Diarienummer: 23RS12302 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Erik Baecklund (M) om att i 
större utsträckning använda informationen från LÖF, bilaga § 20. 

Härefter yttrar sig Erik Baecklund (M) och Ola Karlsson (M). 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 23RS12302 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Erik Baecklund (M) 

Svar på interpellation angående att i större utsträckning 
använda information från LÖF 
Till regionfullmäktige har kommit en interpellation från Erik Baecklund (M) 
angående att i större utsträckning använda information från LÖF. I inter-
pellationen ställs följande fråga:  

Varför väljer Region Örebro län att inte återkommande använda det underlag 
som LÖF kan tillhandahålla vad gäller skadeförebyggande arbete och patient-
säkerhetsarbete för att bättre kunna utveckla individanpassat stöd och upp-
täcka riskbeteende hos vårdgivare? 

Jag vill med anledning av interpellationen lämna följande svar: 

Det är riktigt att om processerna för att hantera data om risker i sjukvården är 
bristfälliga, så kan det påverka möjligheten att analysera och förstå befintliga 
risker. Till saken hör dock också att kvalitetssystem för att säkerställa 
riskhantering inte på egen hand kan ta bort alla risker i vården.  

Vården är i sig ett system som består av människor, maskiner och material där 
människorna kan vara ledare, medarbetare eller patienter. Om ledarna inte 
skapar förutsättningar för riskhanteringen eller om medarbetarna befinner sig i 
en kultur där man inte kan, får eller vågar identifiera risker, då kan inte det 
bästa kvalitetssystemet i världen kompensera för det. 

Region Örebro läns kvalitetssystem för att följa upp och hantera risker behöver 
absolut utvecklas vidare. Behovet av utveckling varierar dock mellan 
enheterna. Det finns enheter med en stor mognad som sköter sig förnämligt 
tack vare ett gott ledarskap, och det finns andra enheter som har längre att gå. 

När det gäller data från LÖF (regionernas ömsesidiga försäkringsbolag) så 
består den enbart av data om felbehandlade patienter, som uppfyller vissa 
kriterier och som därmed har rätt till ersättning från LÖF. Datan är därmed 

Sida 55 av 85



2 (2) 

www.regionorebrolan.se 

kraftigt begränsad. Den kan ändå vara ett viktigt komplement till vår egen 
data.  

I praktiken är dock nästan alla patientfall som finns med i data från LÖF redan 
identifierade i regionens avvikelsehanteringssystem. Regionens rutin är att om 
en allvarlig avvikelse skett och en patient kommit till skada, så brukar 
patienten antingen informeras om LÖF eller få hjälp med att kontakta LÖF för 
att undersöka möjligheten till ersättning. 

Regionen har genom sina chefläkare ett nära samarbete med LÖF och dess 
egen chefläkare. Därmed kan regionen lätt erhålla det underlag som framställs 
av LÖF, och ett datauttag med övergripande data har nyligen beställts för 
analys. Chefläkarnas erfarenhet är dock att det befintliga avvikelse-
hanteringssystemet är betydligt mer heltäckande än LÖF:s databas, eftersom 
LÖF:s databas enbart innehåller just de vårdskador som uppfyller kriterier för 
ekonomisk ersättning. De vårdskador som ej uppfyller kriterierna lämnas 
därhän av LÖF, men fångas upp av regionen och ingår i den databas som 
regionens avvikelsehanteringssystem utgör. 

För Region Örebro län 

Behcet Barsom  (KD) 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 21 Besvarande av interpellation från Patrik Nyström (SD) om
utvecklingsplanerna inom hälso- och sjukvårdsnämnden 
Diarienummer: 23RS12328 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Patrik Nyström (SD) om 
utvecklingsplanerna i hälso- och sjukvårdsnämnden, bilaga § 21. 

Härefter yttrar sig Patrik Nyström (SD), Rolf Östman (V), Tom Persson (SD), 
Willhelm Sundman (L), Kristian Berglund (M) och Andreas Svahn (S). 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 23RS12328 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Patrik Nyström (SD) 

Svar på interpellation om utvecklingsplanerna inom 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 
Till regionfullmäktige har kommit en interpellation från Patrik Nyström (SD) 
om utvecklingsplanerna inom hälso- och sjukvårdsnämnden. I interpellationen 
ställs följande frågor: 

• Vad exakt innebär punkten 4.4 i utvecklingsplanen, har förvaltningen
fått detta konkreta uppdrag för verkställighet?

• Finns det utrymme för att kunna misstolka punkt 4.4, med detta menas
att den akuta kirurgin i Lindesberg kommer att avvecklas eller föreslås
vara kvar i dess nuvarande form?

• Vad exakt innebär punkten 4.8 i utvecklingsplanen, har förvaltningen
fått detta konkreta uppdrag för verkställighet?

• Finns det utrymme för att kunna misstolka punkt 4.8, med detta menas
att de psykiatriska heldygnsplatserna i Karlskoga kommer att
avvecklas eller föreslås vara kvar i dess nuvarande form?

• Eftersom utvecklingsplanen har beslutats och att SD, M samt L yrkade
på att ovanstående verksamhetsförändringar ej skulle genomföras, kan
man då anse att den styrande minoriteten med bifall från V föreslår att
akutkirurgin samt de psykiatriska heldygnsplatserna kommer att
stängas som det anges ordagrant i beslutet?

Jag vill med anledning av interpellationen lämna följande svar: 

För att Region Örebro läns hälso- och sjukvård ska klara sitt uppdrag i 
ekonomisk balans och med den kompetens som krävs för uppdraget, behövs 
tydliga prioriteringar och omfattande förändringar. Den utvecklingsplan som 
diskuterades av hälso- och sjukvårdsnämnden i oktober anger ramen för 
förändringarna. Den ger också på en övergripande nivå en inriktning för hur 
förändringarna ska gå till. I utvecklingsplanen handlar avsnitt 4.4 om 
Lindesbergs lasarett och avsnitt 4.8 om Psykiatrin. 

Hälso- och sjukvårdsnämnden gav i oktober i uppdrag till Hälso- och 
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sjukvårdsförvaltningen att ta fram detaljerade färdplaner med utvecklingsplanen 
som utgångspunkt, och att sedan återkomma till nämnden för beslut. I 
verksamhetsplanen som nämnden antog i november framgår vilka beslutsunderlag 
som ska tas fram, bland annat: 

• En plan för koncentration av psykiatriska heldygnsplatser
• Ett förslag till specialistpsykiatriska omvårdnadsteam
• Ett förslag för hur det akuta kirurgiska patientflödet skall omhändertas

inom länet
• En plan för att avsluta akuta kirurgiska ingrepp på Lindesbergs lasarett

Hälso- och sjukvårdsförvaltningen har inlett arbetet med att ta fram 
beslutsunderlag inom dessa områden. I enlighet med hälso- och 
sjukvårdsnämndens beslut i oktober kommer beslutsunderlagen sedan att 
presenteras för nämnden, som därefter tar beslut om förändringar.   

För Region Örebro län 

Behcet Barsom 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 22 Besvarande av interpellation från Rolf Östman (V) om
uppföljning av privata vårdgivare 
Diarienummer: 24RS591 

Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Rolf Östman (V) om uppföljning 
av privata vårdgivare, bilaga § 22. 

Härefter yttrar sig Rolf Östman (V) och Elin Jensen (SD). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 22 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS591 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Rolf Östman (V) om hur 
uppföljningen av privata vårdgivare fungerar 

Rolf Östman (V) ställer i en interpellation följande frågor: 

Hur arbetar regionen idag med att följa upp verksamheten hos privata 
vårdgivare? 

Anser du att uppföljningen är tillräcklig för att upptäcka fusk och missbruk 
gällande ersättningar? 

Inom Vårdval Hälsoval finns fyra privata vårdcentraler, varav tre drivs av 
Capio. Hälsovalsenheten följer upp samtliga vårdcentraler regelbundet. Dels 
genomförs en större årlig genomlysning av hela verksamheten och 
vårdcentralens medicinska kvalitet. Utöver det sker enstaka kontroller i 
samband med statistikuttag och utbetalning av ersättning. Hälsovalsenheten 
har god kännedom och regelbunden kontakt med de privata vårdcentraler som 
finns i systemet, vilket också är en viktig åtgärd för att förebygga fel och 
eventuellt fusk. Fyra heldagar per år samlas samtliga chefer för informations-
möten och avstämning, utöver det samlar vi även medicinskt ansvariga läkare 
fyra gånger/år samt har månatliga digitala möten med cheferna från de privata 
vårdcentralerna. 

I Hälsovals ekonomiska modell ersätts vårdcentralerna till 85 procent enligt 
listning. All listning sköts centralt och går inte att manipulera av en enskild 
vårdcentral. 10 procent av ersättningen är besöksersättning, där sker uttag från 
journalsystemet för de besök som genomförs i verksamheten. Slutligen utgör 
den målrelaterade ersättningen 5 procent. Den största delen ligger på 
telefontillgängligheten och där tas statistik fram centralt ur telefonsystemet på 
hur man uppnått målen. De övriga målrelaterade målen tas statistik fram från 
journalsystemet som grundas på registrering av åtgärder.  

När det gäller avtalet med Capio Läkargruppen så är det ett samarbetsavtal där 
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avsikten med avtalet är att Leverantören och vårdgivaren tillsammans ska 
utveckla vården. Det finns en styrgrupp med representanter från Capio 
Läkargruppen och Region Örebro län som ansvarar för uppföljningen av 
avtalet. Styrgruppen säkerställer att vården som ges inom avtalet är av god 
kvalitet och att ersättning och volymer är korrekta. Ordförande för styrgruppen 
är Hälso- och sjukvårdsförvaltningens planeringschef och övriga deltagare från 
Regionen är områdeschefer och verksamhetschefer samt representanter från 
Regionkansliets Ekonomistab och Hälso- och sjukvårdstab. Utöver 
styrgruppen så samverkar personal mellan beställande klinik och Leverantören 
löpande i frågor som rör avtalet. Det kan handla om att bestämma vilka 
åtgärder som ska utföras inom avtalet och denna samverkan utgör också en 
kontrollfunktion.  

Regionen har också kontroll över inflödet av patienter genom att Leverantören 
endast får ta emot patienter som remitterats till vårdgivaren genom en klinik. 

Avseende övriga avtal så följer Regionen löpande upp det som beställts och 
kontrollerar att Leverantörerna följer avtal och överenskommelser. Regionen 
inhämtar kunskap och information om vårdgivarna på flera olika sätt. Det sker 
bland annat genom samverksansmöten, individuella uppföljningsmöten och 
enkätuppföljningar. Information hämtas också från årsredovisningar, 
verksamhetsberättelser och patientsäkerhetsberättelser. Andra källor är 
avvikelser, synpunkter/klagomål från patient, statistikuppföljning samt 
information från Skatteverket, Inspektionen för vård och omsorg samt 
Patientnämnden. Om den löpande uppföljningen visar brister görs en 
riskbedömning utifrån de avvikelser och brister som eventuellt har 
framkommit. Är riskerna och bristerna stora görs en fördjupad uppföljning.  

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Andreas Svahn (S) 
Ordförande i regionstyrelsen 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 23 Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) - Hur
gör vi vården patientsäker för våra ME-patienter? 
Diarienummer: 24RS592 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Jessica Carlqvist (V) om hur vi 
gör vården patientsäker för våra ME-patienter, bilaga § 23. 

Härefter yttrar sig Jessica Carlqvist (V). 

Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS592 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation om hur vi gör vården patientsäker 
för våra ME-patienter?   

Jessica Carlqvist (V) har i en interpellation ställt fyra frågor om sjukdomen 
ME (Myalgisk Encefalomyelit):  

• Hur gör vi så att vården blir patientsäker för patientgruppen med
sjukdomen ME?

• Hur har vi arbetat med kompetensutvecklingen gällande denna
sjukdom?

• Var ska patienterna vända sig som blir nekad vård inom primärvården?
• Varför kan dess patienter inte få hjälp via den neurologiska

avdelningen inom vår region?

Jag vill med anledning av interpellationen framföra följande:  
För en utförlig redogörelse av Region Örebro läns arbete med och bevakning 
av Myalgisk Encefalomyelit (ME), även kallat Chronic Fatigue Syndrome 
(CFS), hänvisas till svaret i Regionfullmäktige 16 juni 2022 på motionen från 
Jessica Carlqvist, Jihad Menhem (V) och Maria Odheim Nielsen (V) om att 
utveckla kompetensen kring ME i Region Örebro län (21RS8599). 

Sedan föregående svar har hälso- och sjukvården fått stor internationell och 
nationell erfarenhet av patienter med sena och kvarstående symtom som 
tillskrivs genomgången covidinfektion och som liknar de som beskrivs vid 
ME/CFS. I syfte att skapa en ingång för stöd i specialistvården skapades 2022 
en multidisciplinär konferens, kallad MDK-postcovid, där olika medicinska 
specialiteter gemensamt bedömer remisser med postcovid-frågeställningar. 
Arbetsformen har inneburit och kommer även fortsatt innebära en allmän 
kunskapsökning och kompetenshöjning i relation till både postcovid och ME. I 
linje med detta arbetar Region Örebro län kontinuerligt för att säkra och 
utveckla vårdkedjan vid diagnoserna ME och postcovid inom såväl primär- 
som specialistvård. 

Den verksamhet som bedrivits inom ramen för MDK-postcovid har visat sig 
vara effektiv för att identifiera andra orsaker till symtomen än postcovid, 
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rehabilitera merparten av patienterna och i ett mindre antal fall erbjuda riktad 
handläggning inom Region Örebro län eller på Karolinska Universitets-
sjukhuset Huddinges postcovidmottagning.  

När det gäller utomlänskliniker med inriktning ME/CFS lade den sista av 
dessa, Bragée ME-center i Stockholm, ned sin verksamhet i december 2023. 
Region Örebro läns bedömning är att de läkemedel som användes vid denna 
klinik fortsatt saknar evidens för behandling av det tillstånd som beskrivs som 
ME/CFS, och att de därmed i dagsläget inte kommer att användas för 
behandling inom Region Örebro län, varken i primärvården eller inom 
specialistverksamheten. 

Samtidigt som antalet remisser på patienter med misstanke om postcovid har 
avtagit mycket under det senaste halvåret har arbetssättet från MDK-postcovid 
bedömts kunna användas även för diagnosticering och behandling av patienter 
med liknande tillstånd, såsom misstanke om ME/CFS. En ny MDK/specialist-
mottagning är under utveckling och tar redan nu emot patienter med oklara 
tillstånd med multipla symtom och där somatisk utredning inte kunnat 
identifiera en orsak. Organisering av specialistverksamheten kommer under 
februari 2024 kommuniceras till alla verksamheter inom Region Örebro län. 

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

För Region Örebro län 

Behcet Barsom (KD)  
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

 
 

§ 24 Besvarande av interpellation från Erik Baecklund (M) till 
kollektivtrafiknämndens ordförande Nina Höijer om 
språkkunskaper vid nyttjande av Närtrafik i Örebro län 
Diarienummer: 24RS1087 

 
Nina Höijer (S) besvarar en interpellation från Erik Baecklund (M) om 
språkkunskaper vid nyttjande av Närtrafik i Örebro län, bilaga § 24. 
 
Härefter yttrar sig Erik Baecklund (M). 
 
Paragrafen är justerad 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1087 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Erik Baecklund (M) om 
språkkunskaper vid nyttjande av Närtrafik i Örebro län 

Erik Baecklund (M) har i en interpellation ställt följande frågor: 

- Hur säkerställer kollektivtrafiknämnden att språket inte utgör ett hinder
vid nyttjandet av Närtrafik?

- Hur tänker kollektivtrafiknämnden agera för att språket inte ska utgöra
ett hinder vid nyttjandet av Närtrafik?

Nyttjandet av Närtrafik innefattar tre moment som inkluderar kommunikation 
mellan kund och Närtrafik. För det första är det nödvändigt att hämta 
information om Närtrafik vilket kan göras från Länstrafikens webbplats. För 
det andra krävs förmågan att göra en resebokning genom 
Beställningscentralen, och det tredje involverar kommunikation med föraren. 

Webbplatsen 
Länstrafikens webbplats erbjuder möjligheten att välja engelsk text. Här finns 
omfattande information om Närtrafik i Örebro län, kallad Local Service in 
Örebro län. På webbplatsen hittar man allt från detaljer om Närtrafik, närmaste 
närtrafikhållplats (kartan), hur man bokar, vilka tider som gäller och gällande 
regler (resevillkoren). Allt som presenteras på svenska är översatt till engelska 
för tillgänglighet. 

Beställningscentralen 
För att boka en resa kontaktas Beställningscentralen via telefon, där en 
handläggare genomför bokningen. Enligt regionens jurist och kanslichef har 
regionen inte någon skyldighet att kunna kommunicera på engelska för att 
genomföra en beställning på engelska. I våra platsannonser för personal till 
Beställningscentralen, har man börjat med att ställa krav på kunskaper i 
engelska. 
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Föraren 
Föraren är en nyckelperson vid alla transporter och den från trafikföretaget 
som möter kunden. För många kunder kan resan i sig vara helt avgörande för 
hur resten av dagen ska fungera. 
I avtalet med entreprenörerna Bilaga 1 – Krav på tjänsten framgår under 2.12.1 
Förarens uppgifter och kompetenskrav att föraren ska kunna utrycka sig och 
förstå svenska språket väl både i talad och skriven form. Föraren ska minst 
behärska svenska språket i enlighet med nivå B11 på den europeiska skalan 
över språkliga nivåer. 
Trafikföretaget ska ha rutin och metod som säkerställer att detta krav uppfylls. 
Regionen har rätt att testa förares språkliga nivå samt avgöra om föraren klarar 
nivå. Vid upprepade avvikelser kommer Regionen att stänga av förare i 
avvaktan på godkänt språktest. 

Information på Länstrafikens hemsida finns redan vilket inte utgör något 
hinder. Även om det inte ställs några språkkrav i engelska för BC-personal har 
man börjat ställa dessa vilket framöver kommer bli enklare för engelsktalande 
att beställa Närtrafik. För förare är det ett gällande avtal med entreprenörer 
som inte går att ändra. 

Slutsatsen är att tillgängligheten till engelsk information på Länstrafikens 
hemsida inte utgör något hinder för kunder. Även om det för närvarande inte 
finns några specifika språkkrav för Beställningscentralens personal när det 
gäller engelska, har sådana krav börjat införas. Det förväntas att detta kommer 
att göra det enklare för engelsktalande personer att använda Närtrafik och göra 
bokningar genom Beställningscentralen. Förarnas språkkrav är fastställda i ett 
befintligt avtal med entreprenörer och kan inte ändras. 

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Nina Höijer  
Ordförande i kollektivtrafiknämnden 

1 B1 är en nivå enligt Den gemensamma europeiska referensramen för språk, GERS. Nivå B1 
är lika med Självständig språkanvändare. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 25 Besvarande av interpellation till ordförande i servicenämnden
Carina Oskarson (S) från Willhelm Sundman (L) om 
självcensur av konst i Region Örebro län 
Diarienummer: 24RS1264 

Carina Oskarsson (S) besvarar en interpellation från Willhelm Sundman (L) om 
självcensur av konst i Region Örebro län, bilaga § 25. 

Härefter yttrar sig Willhelm Sundman (L), Jan Zetterqvist (S), Markus Allard (ÖrP), 
Oscar Lundqvist (SD) och Elin Jensen (SD). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 25 
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Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1264 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Willhelm Sundman 
(Liberalerna) avseende självcensur av konst i Region 
Örebro län  

En interpellation har inkommit ifrån Wilhelm Sundman (Liberalerna) avseende 
självcensur av konst i Region Örebro län. Interpellationen nämner bland annat 
att vissa tavlor inom regionen har tagits ner på grund av påtryckningar från 
personal och han ställer sig frågan hur Region Örebro län förhåller sig till den 
konstnärliga friheten.  

Vidare frågar interpellanten som följer; 
• Varför gäller inte den konstnärliga friheten inom Region Örebro läns

egna lokaler?
• Vart går gränsen för vilken konst som anses anständig och inte inom

Region Örebro län?
• Varför finns inte några riktlinjer kring att hantera klagomål gällande

regionens konst?

Jag vill inleda svaret på interpellationen med att övergripande hänvisa till den 
Regionala kulturplanen, som ytterst är ett politiskt styrdokument och det 
verktyg som de förtroendevalda har för att prioritera och på ett övergripande 
plan styra regionalt finansierad kultur. Utifrån dessa förutsättningar gäller 
principen om att armlängds avstånd råder mellan det konstnärliga skapandet, 
kulturlivet och Region Örebro län. Principen syftar till att ta vara på den 
konstnärliga friheten, som är en förutsättning för en vital demokrati.  

Kulturplanen är framtagen av Region Örebro län i dialog med kultur-
institutioner, kommuner, professionella kulturskapare, civilsamhället samt 
andra samhällsområden utifrån den regionala utvecklingsstrategin. 
Kulturplanen har beslutats politiskt av Region Örebro län och har godkänts av 
Statens kulturråd. Kulturverksamhet utgör ett av Region Örebro läns 
kärnuppdrag.  
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Konstverksamheten ansvarar för Region Örebro läns konstsamling på totalt 
över 18 000 konstverk. Region Örebro läns konsthandläggare arbetar med 
utgångspunkt att försvara den konstnärliga friheten. Vid valet av var man ska 
placera olika motiv handlar det inte om att begränsa konstnärers fria skapande 
utan att vara lyhörd för vilket sammanhang konsten skall placeras i. Region 
Örebro län varken förbjuder eller censurerar motiv i konsten. Bilder med 
nakna kroppar tas inte regelmässigt ner från väggarna.  

Konsthandläggarna får kontinuerligt in önskemål från verksamheterna om att 
byta ut tavlor av en rad olika skäl, oftast beror det på verksamhetsförändringar. 
Att motiv upplevs stötande tillhör ovanligheterna, det handlar då i stort sett 
alltid om att patienter inte ska bli distraherade, utan kunna koncentrera sig på 
den behandling de ska genomgå. När konst placeras i Region Örebro läns 
lokaler görs det med hänsyn till platsens utformning och verksamhetens 
karaktär. Konsten får gärna vara tankeväckande och utmanande, men den 
måste alltid anpassas efter sammanhanget den ska placeras i. Man hänger till 
exempel inte samma konst i administrativa lokaler som på en barnavårds-
central eller en palliativ vårdavdelning.  

Då ytterst få klagomål kommer till konsthandläggarna har man gjort 
bedömningen att det hittills inte funnits något behov av att utforma riktlinjer 
för hanteringen då man kunnat hantera dessa ändå på ett tillfredsställande sätt. 
Vad gäller det omtalade nyligen nedtagna konstverket så har det flyttats till ett 
annat rum inom samma verksamhet. Huvudparten av konstnärens inköpta 
konstverk hänger i Region Örebro läns lokaler. 

Slutligen kan nämnas att under 2023-2024 pågår för första gången en 
auktionering av ett antal svårhängda motiv från Region Örebro läns 
konstsamling. Det handlar om motiv som kan upplevas som dystra eller 
gammalmodiga och som är svåra att hitta mottagare till i Region Örebro läns 
verksamheter. Genom auktionen kan dessa istället få en ny plats.  

Sammanfattningsvis vill jag poängtera att den konstnärliga friheten visst i allra 
högsta grad råder inom Region Örebro läns egna lokaler. Konstens eventuella 
anständighet är inte en politisk fråga, men däremot tar våra konsthandläggare 
hänsyn till verksamhetens art vid placering av konst. All typ av konst passar 
exempelvis inte på en palliativ avdelning, däremot kan samma konst passa 
ypperligt på annan plats. Skulle klagomål uppstå så har konsthandläggarna 
erfarenhet av att hantera dessa och föra dialog med berörd verksamhet. Denna 
typ av praktisk hantering känner jag mig trygg i att konsthandläggarna 
hanterar professionellt.  
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Jag anser mig härmed ha svarat på interpellationen. 

Carina Oskarsson 
Ordförande i servicenämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 26 Besvarande av interpellation till regionstyrelsens ordförande
Andreas Svahn (S) från Willhelm Sundman (L) om avtal med 
företag som bidrar till den ryska statskassan 
Diarienummer: 24RS1247 

Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Willhelm Sundman (L) om avtal 
med företag som bidrar till den ryska statskassan, bilaga § 26. 

Härefter yttrar sig Willhelm Sundman (L). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 26 
1 (3) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1247 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på Interpellation från Willhelm Sundman (L) avtal 
med företag som bidrar till den ryska statskassan 

Interpellanten vill ha svar på hur Region Örebro län säkerställer att 
organisationen inte upprättar affärsförbindelser med företag som är uppsatta på 
Kyiv School of Economics (KSE) lista av företag som bedriver verksamhet i 
Ryssland och vilka åtgärder Region Örebro län antagit mot företag som vi har 
avtal med som bedriver verksamhet i Ryssland. 

Då stöd för demokrati och frihet är av stor vikt för Region Örebro län så vill jag 
tacka interpellanten som lyfter dessa viktiga frågor. Region Örebro län fattade 
av det skälet beslut redan den 14 mars 2022 om ett stopp för samarbeten med 
Ryssland. Jag vill av den anledningen lämna följande svar. 

EU:s beslut den 8 april 2022 om ett förbud mot tilldelning och fortsatt 
fullgörande av kontrakt med Ryssland bygger på tidigare sanktioner från 2014 
mot Rysslands destabiliserande åtgärder i Ukraina. Dessa sanktioner är 
bindande för alla EU-medlemsstater. 

Nuvarande sanktioner är tvingade och ska därför tillämpas i alla EU:s 
medlemsstater. Dessa omfattar alla upphandlingar över tröskelvärdena, 
inklusive upphandling av en rad tjänster som annars är undantagna 
upphandlingslagstiftningen. Det är alltså förbjudet att tilldela eller fortsätta 
fullgörandet av offentliga kontrakt eller koncessionskontrakt till eller i 
förhållande till; 

1. ryska medborgare eller fysiska eller juridiska personer, enheter eller
organ som är etablerade i Ryssland

2. juridiska personer, enheter eller organ som till mer än 50 procent direkt
eller indirekt ägs av en enhet som avses i punkt ovan

3. fysiska eller juridiska personer, enheter eller organ som agerar för, eller
på uppdrag av, en enhet som avses i punkt 1–2.
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Förbudet inbegriper även, om de står för mer än 10 procent av kontraktets värde, 
underleverantörer, leverantörer eller enheter vars kapacitet utnyttjas i 
upphandlingen. 

Eftersom sanktionerna bygger på EU förordningar som är direkt tillämpliga på 
svensk rätt har vi en skyldighet att utesluta och under vissa förutsättningar även 
avsluta avtal med leverantörer som omfattas av sanktionerna. Sanktionerna 
likställs med de obligatoriska uteslutningsgrunderna i Lag (2017:1145) om 
offentlig upphandling (LOU). 

Region Örebro län har mot bakgrund av ovan genomfört olika typer av insatser 
för att så långt som möjligt kontrollera de leverantörer som vi ingått avtal med. 
Insatserna innefattar kravställning på leverantörer baserat på sanktionerna, 
genomförande av screening och kontroller samt dialog med befintliga 
leverantörer. 

Region Örebro län har i alla sina upphandlingar, sedan sanktionerna infördes, 
ställt krav på att leverantörerna ska intyga att;  

- leverantören inte omfattas direkt eller indirekt av sanktionerna
- leverantören inte kommer att använda sig av underleverantörer som

omfattas av sanktionerna, eller åberopa kapacitet från sådana aktörer
som omfattas av sanktionerna i upphandlingen

- leverantören inom ramen för avtalsförhållandet inte kommer att
medverka till köp, import eller transport av sådana produkter och tjänster
som omfattas av EU:s importrestriktioner.

En annan åtgärd är att Region Örebro län genomfört screening/kontroll av våra 
leverantörers verksamhet och ägande redan i februari 2022 samt under 2023. 
Kontroll har bland annat gjorts genom matchning gentemot EU:s sanktionslista. 
Liknande screening/kontroll har även skett tidigare utifrån EU:s beslut 2014, 
kontrollerna har hittills inte visat att någon direkt eller indirekt leverantör 
bedömts ha omfattats av sanktionerna. Screening/kontroll har även genomförts 
på avtal som upphandlats genom SKRs inköpscentral (ADDA), med samma 
resultat.  

Vad gäller frågan om hur regionen ska tillämpa KSEs lista eller andra 
sanktionslistor så har Upphandlingsmyndigheten givit råd. 
Upphandlingsmyndigheten menar att ”…enbart det faktum att en leverantör 
förekommer i sanktionslistor utgör inte i sig ett hinder för leverantören att delta 
i en offentlig upphandling. En upphandlande organisation får endast utesluta 
en leverantör från att delta i en upphandling om det föreligger grund för 
uteslutning enligt lagen om offentlig upphandling (LOU). Vilken typ av 
sanktionslista som leverantören förekommer i och vad som orsakat att företaget 
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finns med på sanktionslistan kan innebära att någon av uteslutningsgrunderna 
aktualiseras, men det måste inte vara så. Leverantören måste alltid få möjlighet 
att yttra sig, uteslutning ska vara proportionerlig. Det skulle möjligen kunna 
röra sig om något av de brott som räknas upp i 13 kap. 1 § LOU eller om 
exempelvis allvarligt fel i yrkesutövningen i 13 kap. 3 § punkten 3 LOU.” 
Sanktionslistor, likt KSEs är värdefulla för att identifiera leverantörer som kan 
tänkas omfattas av sanktioner. Vilken uteslutningsgrund som eventuellt blir 
aktuell måste dock avgöras utifrån omständigheterna i det enskilda fallet. 

Region Örebro län har uppmärksammat ett flertal leverantörer som krävt en 
djupare inblick i hur dess verksamhet förhåller sig till sanktionsbeslutet och de 
obligatoriska uteslutningsgrunderna i LOU. Bolaget Mondelez som 
interpellanten tar upp är ett exempel på leverantör där regionen behövt fördjupat 
sig i. Mondelez är en underleverantör till vår livsmedelsleverantör Martin & 
Servera och som varit behjälplig i att finna ersättningsprodukter. I detta fall har 
det varit möjligt då beroendet av produkterna är ytterst litet och 
ersättningsalternativ funnits. 

Om Region Örebro län i strid med lagstiftningen skulle välja att utesluta alla 
leverantörer med verksamhet i Ryssland, skulle detta leda till en minskning av 
vår leverantörsbas. En sådan åtgärd kan i sin tur innebära att tillgången på vissa 
varor, särskilt de som är kritiska för vården, skulle begränsas. Det ställer oss 
inför en komplex balansgång där vi måste väga vårt åtagande att stå upp för 
demokrati och frihet mot vårt uppdrag att säkerställa kontinuerlig och kvalitativ 
vård till våra invånare. 

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

Andreas Svahn (S) 
Ordförande i regionstyrelsen 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 27 Besvarande av interpellation till ordförande i
folktandvårdsnämnden Kristine Andersson (S) från Willhelm 
Sundman (L) om riktlinjer i Region Örebro län 
Diarienummer: 24RS1249 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 28 Besvarande av interpellation till Behcet Barsom (KD) från
Sebastian Cehlin (M) om regionfullmäktiges beslut om en 
särskild mottagning för sexualbrottsutsatta 
Diarienummer: 24RS1236 

Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Sebastian Cehlin (M) om 
särskild mottagning för sexualbrottsutsatta, bilaga § 28. 

Härefter yttrar sig Sebastian Cehlin (M) och Malin von Wachenfeldt (V). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 28 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-02-12 Dnr: 24RS1236 

Sebastian Cehlin (M) 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation angående Regionfullmäktiges 
beslut om en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta 

Sebastian Cehlin (M) har i en interpellation ställt tre frågor utifrån 
Regionfullmäktiges beslut om en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta: 

• När startade utredningen och vilka direktiv har utredningen utgått från?
• Vad har utredningen gett för resultat?
• När kommer den särskilda mottagningen för sexualbrottsutsatta öppna i

Örebro län?

Jag vill med anledning av interpellationen framföra följande: 

Inledningsvis känns det angeläget att poängtera att det Regionfullmäktige den 
13 februari 2023 beslutade om endast var att Region Örebro län skulle utreda 
möjligheten att inrätta en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta för ännu 
tryggare vård och bemötande.  

Vidare kan jag informera om att ett arbete nu är påbörjat. I uppdragsdirektivet 
anges att det ska genomföras en nulägesanalys som ska beskriva hur 
patienterna omhändertas inom länet idag, hur många patienter som det 
uppskattningsvis rör sig om och hur samarbetet med Socialtjänst och 
polismyndighet ser ut idag. En omvärldsanalys ska även göras som dels ska 
beskriva hur omhändertagandet av dessa patienter sker i andra regioner, dels 
hur samverkan mellan berörda aktörer genomförs i andra regioner.  

Med detta som grund ska sedan ett förslag till organisering och 
dimensionering av en särskild mottagning för sexualbrottsutsatta presenteras. 
Förslaget ska även omfatta en beskrivning av samverkansformer med andra 
myndigheter, en implementerings- och kompetensförsörjningsplan samt 
tydliggöra de ekonomiska konsekvenserna av att inrätta mottagningen.  

Resultatet av uppdraget kommer att presenteras när ovan nämnda delar är 
färdigutredda.  
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Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 

För Region Örebro län 

Behcet Barsom (KD) 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 29 Besvarande av interpellation till ordförande i
folktandvårdsnämnden Kristine Andersson (S) från Margareta 
Carlsson (V) om rätt till tandvårdsstöd 
Diarienummer: 24RS1252 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bordlägga ärendet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 30 Allmän frågestund för ledamöterna

Inga anmälda frågor att besvara vid dagens sammanträde. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 31 Valärenden

23RS561 
1 nämndeman till Förvaltningsrätten i Karlstad för tiden 2024-02-12 – 2027-12-31 
Torbjörn Ström (SD) 

23RS561 
1 nämndeman till Förvaltningsrätten i Karlstad för tiden 2024-02-12 – 2027-12-31 
Anneli Svingdal (SD) 

23RS11395 
1 ersättare till patientnämnden efter Isabel Engwall (L) för tiden 2024-02-12 – 
2026-12-31
Birgitta Borg (L)

23RS561 
1 nämndeman till Förvaltningsrätten i Karlstad för tiden 2024-02-12 – 2027-12-31 
Louise Bergstrand (V) 

24RS332 
1 ledamot i Folktandvårdsnämnd efter Monika Klockars (M) för tiden 2024-02-12 – 
2026-12-31 
Ann-Katrine Jondelius  (M) 

24RS332 
1 ersättare i Folktandvårdsnämnd efter Ann-Katrine Jondelius (M) för tiden 
2024-02-12 – 2026-12-31 
Anders Brandén (M) 

24RS1088 
1 ledamot i kulturnämnd efter Lucas Holmberg (M) för tiden 2024-02-12 – 
2026-12-31 
Inger Högström-Westerling (M) 

24RS527 
1 ersättare till styrelsen i Region Örebro läns förvaltnings AB för tiden 2024-02-12 – 
2027-05-31 efter Nina Höijer (S) 
Jenny Steen (S) 

24RS1547 
1 ersättare till regionstyrelsen för tiden 2024-02-12 – 2026-12-31 efter Anna 
Blomquist (KD) 
Lisa Örneus (KD) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

24RS1547
1 ersättare till styrelsen i Region Örebro läns förvaltnings AB för tiden 2024-02-12 
– 2027-05-31 efter Anna Blomquist (KD) 
Behcet Barsom (KD) 

24RS1547 
1 ledamot i Samordningsförbundet Finsam Sydnärke för tiden 2024-02-12 – 
2026-12-31 efter Anna Blomquist (KD)
Bo Rudolfsson (KD)

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar i enlighet med valberedningens förslag. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-02-12 

§ 32 Avslutning

Ordföranden förklarar sammanträdet avslutat klockan 15.50. 

Paragrafen är justerad 
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